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Undervisningsminister Christine Antorinis skriftlige svar til medlem af Folketinget Rosa Lund (EL) på 
spørgsmål af 1. oktober 2013 (nr. S 71)

”Når det AMU-system, der vel skal spille en hovedrolle i forbindelse med uddannelsesindsatsen for 
kortuddannede, er under pres og udgifterne ved at udbyde og afholde en lang række AMU-kurser, langt 
fra dækkes af de aktuelle takster, vil ministeren da benytte en del af de opsparede midler til at forhøje 
AMU-taksterne, så afholdelse af kurser ikke fortsat påfører AMU-skolerne underskud?”

Svar:
Indførslen af budgetloven og udgiftslofter i staten indebærer, at ministerierne ikke kan forbruge af op-
sparede midler. Således vil evt. forbrug af opsparede midler på EVE-rammen i udgangspunktet skulle 
modsvares af et tilsvarende mindre forbrug på øvrige udgifter på Undervisningsministeriets ramme 
alternativt øvrige ministerområder under det statslige udgiftsloft.

En stillingstagen til evt. forbrug af opsparede midler på EVE-rammen skal således ses i sammenhæng 
med den løbende opfølgning på det samlede offentlige forbrug under det statslige udgiftsloft. 

Derudover skal VEU og herunder AMU-området drøftes, når der i foråret 2014 skal tages stilling til, 
hvordan VEU-milliarden afsat i forbindelse med Vækstplan DK, skal udmøntes.

Regeringen har ikke planer om at benytte opsparede midler på EVE-rammen til at forhøje AMU-
taksterne.
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